
         

Vragen Commissie Strategische Opgaven 18 maart 2022  
 

Vragen George Lernout, fractie 50PLUS, over Brief GS van 22 februari 2022 over PFAS Verkennende Risicobeoordeling RIVM – 122729, 
agendapunt 6. 
 

Vragen Commissie Strategische Opgaven Antwoorden  

1. In de brief van 22-2-2022 staat een advies om niet meer dan 10 keer per jaar zelf 
geraapte mosselen en oesters te eten uit de Oostelijke Westerschelde wij vinden dit 
vreemd, daarnaast v wordt verder geschreven over 3,7 gram gepelde garnalen, dus 
eigenlijk stelt de GGD dus dat vis uit de Oostelijke Westerschelde expliciet ongezond 
is? 
Waarom geen duidelijke maatregelen en communicatie naar de aanwonenden en de 
toeristen.? 
Omdat vooral in de zomer veel aan de oevers van de Westerschelde wordt gerecreëerd 
door gezinnen, maken wij ons wel zorgen over kinderveiligheid tav PFAS/PFOS etc, 
aangezien zand en slik ook vervuild zijn. 
Vervolgens vragen wij ons af hoe zit dat nu met de populatie van zeehonden in de 
Westerschelde kloppen de verhalen dat deze dieren ook ernstig zijn aangetast en dat 
dit gevolgen heeft voor hun nageslacht  ?  

Het GGD advies is: “In de Westerschelde vindt sportvisserij plaats. Om te 
voorkomen dat sportvissers meer worden  blootgesteld aan PFAS vindt de 
GGD het verstandig om op dit moment geen zelf gevangen vis en  
garnalen te eten. Daarnaast adviseert de GGD om de consumptie van zelf 
geraapte mosselen en oesters uit de Westerschelde te beperken tot niet 
meer dan tien keer per jaar. Dit is het GGD-advies  zolang de resultaten 
van het uitgebreide onderzoek nog niet bekend zijn.” 
 
Het advies van de GGD Zeeland is breed in de Zeeuwse media 
verschenen. Vanuit gemeenten en sportvisserij Zuidwest Nederland horen 
wij dat dit advies ook breed bekend is. Bij het definitieve onderzoek - en 
advies dat naar aanleiding daarvan wordt gegeven - zal worden 
besproken hoe een dergelijk advies breder bekend kan worden gemaakt. 
Dit omdat een dergelijk advies waarschijnlijk voor langere periode zal 
gaan gelden. Of beoogd moet worden dat de communicatie ook op 
dagrecreanten en toeristen  wordt gericht is afhankelijk van hoe ernstig de 
uitkomsten van het onderzoek zijn en hoe strikt het daarop volgende 
advies is. 
 
Eerder onderzoek heeft laten zien dat de zeehondenpopulatie in het 
Deltagebied minder snel groeit dan in bijvoorbeeld de Waddenzee. Het 
onderzoek van Imares uit 2014 in opdracht van de Provincie Zeeland 
formuleert vanuit wetenschappelijke benadering dat: “Het kan  
niet worden uitgesloten dat PFC’s de gezondheid van zeehonden in het 
Deltagebied beïnvloeden.” De destijds gebruikte benaming PFC’s betreft 
PFAS. Wij hebben richting Rijkswaterstaat aangegeven dat het goed zou 
zijn om PFAS te betrekken in de evaluatie van het Natura 2000 
beheerplan Westerschelde en Saeftinghe. 

 


